

編輯說明

- 一、本年報以本部暨所屬單位重要公務統計或調查資料為主，並蒐集其他重要財經資料彙為主要經濟指標，以利參考。
- 二、本年報所用時間如稱「年」者係為日曆年，即自當年1月1日至12月31日止；如稱「年度」者係為會計年度，即自上年7月1日至當年6月30日止。惟依照87年10月29日修正公布施行之新預算法第12條規定，政府會計年度由7月制(每年7月1日至翌年6月30日)調整為曆年制(每年1月1日至12月31日)。並自88年7月起編製88年下半年及89年度(即88年7月1日至89年12月31日，統計表內簡約為89年度)1次18個月之預算，以資銜接。
- 三、本年報之度量衡單位，除註明特殊單位外，均採用公制；所刊金額貨幣單位，除註明美元外，均為新台幣。
- 四、本年報之統計表中細項數字不等於總計係因四捨五入所致。
- 五、本年報所用符號：
 - ：表示無數值。
 - …：表示數值不明或未產生資料。
 - 0：表示數值不及半單位。
 - p：表示初步估計數。
 - r：表示修正數。
 - 年增率：表示各年(月)較上年同期(月)之增減率。
- 六、各項資料有關資料來源及附註，均註明於統計表下端。

Introductory Notes

1. This yearbook contains mainly important official statistics and survey data produced by Ministry of Economic Affairs and its subordinate agencies, and is annexed with a number of tables showing some major economic indicators derived from other important economic and financial data for the convenience of reference by readers.
2. Where duration is referred to as the “year”, it means the calendar year that covers a period from January 1 to December 31. Where duration is referred to as the “FY”, it means the fiscal year that covers a period from July 1 of last year to June 30 of this year. In line with the amendments to the Budget Law announced and promulgated on October 29, 1998, according to Article 12 of the new Budget Law, the governmental fiscal year has been changed from being based on a July system (i.e., beginning on July 1 of each year and ending on June 30 of the following year) to being based on the calendar year (i.e., January 1 to December 31 of each year). FY2000 is from July 1, 1999 to December 31, 2000 includes this 18- month period.
3. The metrical system of measurement is used in this publication unless otherwise indicated. The value or amount is denominated by the New Taiwan Dollar unless the U.S. Dollar is otherwise stated.
4. Figures are not added up to the grand total due to rounding up.
5. The following symbols used in this yearbook are defined as follows:

— : none

... : figure not available

0 : less than a half unit

p : preliminary figure

r : revised

annual change rate : change rate with respect to the same period in previous year
6. Explanatory notes and sources of data are given at the bottom of each table.